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Granollers

Imma Juncà

El granollerí Marc Vidal, una 
de les figures més influents 
del món en nova economia 
digital i un dels conferenci-
ants més sol·licitats, va pro-
tagonitzar, aquest dilluns, 
un nou debat del Casino de 
Granollers, a la sala Joan 
Bretcha, plena a vessar de 
persones que no es van voler 
perdre l’oportunitat d’escol-
tar-lo en directe. 

Vidal lidera la consultora 
Allrework, que té com a cli-
ents algunes de les firmes 
més importants del món com 
Microsoft, IBM, Allianz o 
Amazon, així com una dotze-
na de governs de tot el món. 
La seva notorietat va fer un 
salt quan va predir la crisi 
econòmica de 2008 dos anys 
abans. Del seu darrer llibre, 
La era de la humanidad, en 
què escriu sobre la cinquena 
revolució industrial, ja se 
n’han fet 11 edicions. 

Vidal, que va ser regidor 
del PP a Granollers entre 
1999 i 2003, va ser molt crític 
amb les polítiques que s’apli-
quen a Espanya i a Europa. 
Segons ell, el PIB espanyol 
de 2023 es va aguantar pel 
consum alt i el turisme. Mal-
grat això, “tots hem perdut 
renda” i el deute públic és 
enorme i “el pagarem en 
els propers 8 o 10 anys”, va 

“Som a punt de perdre  
tota la nostra privacitat”
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Ramon Daví, a l’esquerra, va conversar amb Marc Vidal aquest dilluns al vespre al Casino

augurar. Per exemplificar 
que l’economia no marxa bé, 
Vidal va dir que Espanya ha 
tornat a ser un país elegible 
per rebre fons de cohesió 
europeus. Uns recursos que 
segons ell “no sabem admi-
nistrar” perquè se’n tornen 
entre un 54% i un 67%. 
Espanya necessita, per Vidal, 
“un pacte d’estat per canviar 
el seu model de creixement 
i fer-lo més diversificat”, 
on es deixi de penalitzar la 

inversió estrangera. Segons 
Vidal, el que escanya l’eco-
nomia són els 19 milions 
de persones que a Espanya 

“depenen d’un ingrés públic 
com els funcionaris, pensi-
onistes, etc.”, fet que deixa 
menys espai per a la inversió 
i necessita apujar impostos 
per mantenir el sistema. 
Espanya té un problema de 
falta de productivitat i per 
això no es poden incremen-
tar els salaris, va dir. 

Vidal també va criticar polí-
tics europeus com Christine 
Lagarde, presidenta del Banc 
Central Europeu; Ursula von 

der Leyen, presidenta de la 
Comissió Europea, i Luis de 
Guindos, vicepresident del 
Banc Central Europeu, de qui 
va dir que són “gent funes-
ta”. Segons Vidal, Europa 
entrarà en recessió aquest 
2024 “perquè s’ha disparat 
un tret al peu volent prescin-
dir energèticament del gas 
rus”. “Tots som més pobres 
per culpa d’aquesta gent”, va 
concloure, ja que quan els 
bancs centrals imprimeixen 
més bitllets i els posen en el 
sistema perden valor però 
“ningú s’adona que les coses 
van malament”.  Marc Vidal 
va censurar el fet que “Euro-
pa només regula” però “no 
inventa res perquè canviï el 
món”. 

PAGAR EN METÀL·LIC

Marc Vidal es va referir al 
control sobre la ciutadania. 
“Som a punt de perdre tota la 
nostra privacitat a causa de 
la implantació de l’euro digi-
tal i de la targeta sanitària 
europea, també electrònica. 
El 2026 l’euro digital estarà 
en curs i l’any següent serà 
obligatori. Serà una moneda 
programable amb la qual ens 
podran rastrejar totes les 
nostres transaccions i dades 
personals.” Davant aquesta 
“pèrdua absoluta de la pri-
vacitat”, Vidal va aconsellar 
“desobediència”, que es pot 
traduir a pagar en efectiu 
quan ens convingui.

I sobre la intel·ligència 
artificial, va dir que ben avi-
at, per treure suc a aquesta 
eina tan complexa, caldrà 
“tornar a l’escola” per apren-
dre a preguntar a la IA. 
“Deixarem que les màquines 
siguin les que executin en 
lloc nostre.” 

“Europa  
s’ha disparat 
un tret al peu 

prescindint  
del gas rus” 
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Bigues i Riells 
del Fai bat el seu 
rècord de donació 
de sang

Bigues i Riells del Fai

L’Ajuntament de Bigues i 
Riells del Fai ha rebut l’in-
forme del Banc de Sant i de 
Teixits sobre les donacions 
de sang que es van fer a la 
localitat al llarg de l’any 2023 
i la xifra demostra que es 
va batre un rècord històric, 
segons han informat fonts 
municipals. En total, es van 
fer 254 oferiments, una xifra 
que està molt per sobre i 
quadruplica la de l’any 2022, 
en què se’n van registrar 60. 
Segons l’Ajuntament, la gran 
diferència es deu al fet que 
si bé l’any 2022 la població 
només va fer donacions 
durant el mes de febrer, l’any 
passat es van fer donacions 
en el marc de la festa de Sant 
Vicenç –al gener–, de la festa 
major de Bigues i la de Riells 
del Fai i també durant la fira 
de Santa Llúcia.

L’Ajuntament 
de Parets crea 
la Regidoria de 
Benestar Emocional

Parets del Vallès

L’Ajuntament de Parets ha 
presentat la nova Regidoria 
de Benestar Emocional, que 
dirigeix la regidora Paola 
Gratacós durant la passada 
festa major. “La finalitat és 
poder oferir un servei més 
i contribuir encara més a la 
felicitat del nostre poble”, va 
dir l’alcalde, Francesc Juzga-
do. També va anunciar la pro-
pera celebració del primer 
Congrés de Benestar Emoci-
onal de Catalunya, promogut 
per un Ajuntament “amb 
ponents de primera línia”. 
Paola Gratacós va explicar 
que els veïns podran esco-
llir el logo de la regidoria i 
que hi haurà un servei de 
consultes telefòniques i un 
punt de trobada físic per fer 
activitats grupals a la Masia 
de Can Jornet els divendres a 
la tarda.

Marc Vidal diu al Casino de Granollers que cal un canvi de model de creixement a l’Estat

La Garriga trasllada els Serveis 
Socials a la plaça Doctor Montal

La Garriga L’Ajuntament de la Garriga ha 
presentat aquest dilluns les noves oficines 
de Serveis Socials situades a la plaça del 
Doctor Montal. El nou local té 200 metres 
quadrats i té un espai diàfan de treball, un 
despatx, dues sales de reunions, una de 

les quals per a persones amb infants, i una 
recepció, a més de lavabos, un dels quals 
adaptat. Hi ha les àrees d’Acció Social, Salut 
i Habitatge. L’alcaldessa, Meritxell Budó, 
valorava el canvi. “D’una banda, volíem 
recuperar la sala de plens perquè entenem 
que institucionalment l’Ajuntament n’ha de 
tenir una; i d’altra banda, volíem dignificar 
l’espai de treball de les tres àrees.”


